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Övriga deltagare Ulrika Månsson (kommunsekreterare) 
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Simon Lindau (punkt A-F, ekonomichef) §35 
Patrik Wendeblad (punkt A-D, verksamhetscontroller) §35 
Caroline Forssbaeck (punkt B-D, folkhälsostrateg) §35 
Henrik Norén (punkt F, ekonomistrateg) §35 
Rebecka Wedberg (punkt G, exploateringsingenjör) §35 
Åsa Jönsson (punkt G och I, planchef) §35 
Åsa Zacharoff (punkt H, fastighetsansvarig) §35 
Elisa Johansson (punkt I, planarkitekt) §35 

  
Utses att justera Anton César 
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tid 

Protokollet justeras på distans. 
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Ordförande  
 Jan-Erik Wallin (M)  

Justerande  
 Anton César  
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§ 35 Information och överläggningar 
§ 36 Revidering finanspolicy för Alingsås kommun, efter återremiss 
§ 37 Upphävande av policy för ekonomistyrning, efter bordläggning 
§ 38 Upphävande av hållbarhetspolicyn, efter bordläggning 
§ 39 Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun, efter bordläggning 
§ 40 Svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning 
§ 41 Sotningstaxa 2025 

§ 42 
Svar på motion gällande att förbjuda användning av lustgas på offentlig plats 
- Anton César (S), Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon Waern 
(S) 

§ 43 Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD) 

§ 44 Svar på motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna Dabolins 
(V) och Marcus Wallin (V) 

§ 45 Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - 
Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 

§ 46 
Svar på motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt 
material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen 
Ängberg (C) 

§ 47 Svar på motion gällande att inrätta ett kommunalt barnkonventionspris - 
Amanda Andersson (MP) 

§ 48 Utökning av Lövekulle camping 

§ 49 Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb 
(SAIK) 

§ 50 Samrådsunderlag rambudget för Göteborgsregionen 2026 
§ 51 Ansökan om planbesked - Alingsås Ladan 5 
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§ 35 
Information och överläggningar 

   
A/ Revidering av finanspolicy för Alingsås kommun, efter återremiss 
B/ Upphävande av policy för ekonomistyrning, efter bordläggning 
C/ Upphävande av hållbarhetspolicyn, efter bordläggning  
D/ Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun, efter bordläggning 
E/ Svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning 
F/ Sotningstaxa 
G/ Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb 
H/ Utökning av Lövekulle Camping 
I/ Ansökan om planbesked - Alingsås Ladan 5 
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§ 36  2024.483 KS   
Revidering finanspolicy för Alingsås kommun, efter återremiss  
Ärendebeskrivning 
Nuvarande finanspolicy antogs av kommunfullmäktige den 27 oktober 2021, § 204. EU har 
beslutat att revidera sitt regelverk för hur finansiella bolag behöver redovisa hållbarhet och 
det kommer börja gälla under år 2025. 
  
Kommunstyrelsen beslutade den 3 februari 2025, § 9, att återremittera ärendet om förslag på 
reviderad finanspolicy för ytterligare beredning med förtydligande hur kommunens pengar 
ska placeras när EU:s direktiv som påverkar fonder som vill kalla sig hållbara införs. I första 
hand ska placeringar göras i etiska branscher enligt kommunens placeringspolicy och i andra 
hand enligt EU:s direktiv där inga andra val finns. 
  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
 
Kommunledningskontoret har i dialog med kommunens finansiella rådgivare diskuterat olika 
alternativ till finansiering av kommunkoncernens kommande investeringar samt hantering av 
kommunens pensionsskuld. Kommunledningskontoret föreslår att nuvarande 
likviditetsportfölj avyttras i sin helhet och används till att finansiera kommande investeringar. 
Vidare föreslås att tillgångarna i överlikviditetsportföljen flyttas över till pensionsportföljen för 
att närma oss full täckning av pensionsskulden. Det innebär konkret att pensionsportföljen 
blir större och samlat uppgår till ungefär 1 mdkr. Syftet med dessa placeringar är att möta 
kommande pensionsutbetalningar. Detta föranleder dock inga förslag på revideringar i 
finanspolicyn då kommunledningskontoret bedömer att det är fördelaktigt att fortsatt ha 
möjlighet att ha tre olika placeringsportföljer i framtiden om den finansiella situationen 
förändras.  
  
Den största föreslagna förändringen i den reviderade finanspolicyn är stycket om hållbarhet 
baserat på de förändrade direktiven från EU. Den bakomliggande tanken med förändringen 
är att inte enbart välja bort bolag som befinner sig i icke hållbara branscher utan för att 
möjliggöra en förändring över tid tros det vara mer effektivt att ställa krav på bolag som idag 
inte är hållbara att de ska röra sig i rätt riktning. I grund och botten kommer kravställan på 
exempelvis fonder vara att om man ska kalla sig etisk eller hållbar måste man ha så kallade 
omställningsbolag i fonden. Omställningsbolag är bolag som verkar i en bransch som inte 
klassas som hållbar men som ligger i framkant, exempelvis ett oljebolag som investerar 
mycket för att gå över till förnybar energiproduktion. Dessa förändringar från EU innebär att 
om vi inte justerar finanspolicyn kommer vi antingen tvingas bryta mot nuvarande policy eller 
inte ha några placeringsalternativ då fondernas innehav kommer förändras. 
  
Kommunledningskontoret har efter beslutet om återremiss ytterligare undersökt EUs nya 
regelverk kring hållbara placeringar. Kommunens finansiella rådgivare Söderberg & Partners 
har även skyndsamt gått igenom samtliga kommunens fonder för att undersöka hur stor del 
av fonderna som förmodligen kommer påverkas och som redan har vidtagit åtgärder. EUs 
nya regelverk gäller för nystartade fonder från och med den 21 november 2024 och för 
existerande fonder från och med den 21 maj 2025. 13 av 28 fonder i kommunens portföljer 
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har redan börjat eller planerar att i närtid börja inkludera omställningsbolag i sina fonder. 
Efter den 21 maj 2025 kommer fonderna antingen få byta namn och utesluta ”hållbarhet”, 
”etisk” eller liknande i fondnamnet alternativt ändra inriktningen på fonden till att inkludera 
omställningsbolag.  
  
Det är rent praktiskt möjligt att ha skrivningar om att i första hand använda fonder som 
exkluderar samtliga icke etiska branscher men kommunens rådgivare anser att det inte vore 
fördelaktigt. Detta eftersom antalet placeringsmöjligheter minskar drastiskt, vilket gör att det 
är svårare att nå en god riskspridning samt att vi i sådana fall inte följer EUs regelverk och 
det som kommer att vara branschstandarder.  
  
De fondbolag som redan har anpassat sig till EUs nya regelverk har varit mycket 
transparenta i hur de bedömer omställningsbolag, vad som kan klassas som 
omställningsbolag, hur dessa följs upp och att det krävs årliga förflyttningar åt mer hållbarhet 
för att få klassas som omställningsbolag. Troligtvis kommer näst intill samtliga 
omställningsbolag befinna sig i energisektorn och där vara bolag som är bäst i branschen på 
att gå ifrån fossil energiproduktion till mer hållbara alternativ. 
  
Kommunledningskontoret rekommenderar därför att inte frångå det förslag som finns kring 
skrivning om hållbarhet och inkludering av omställningsbolag. 
  
Under samma avsnitt, hållbarhet, föreslås cannabis inkluderas som en icke hållbar bransch i 
exkluderingen med tanke på de senaste årens legaliseringar i diverse länder. Det föreslås 
även hårdare skrivningar kring kontroversiella vapen, vilket ligger i linje med hur flera fonder 
väljer att agera redan idag.  
  
Kommunledningskontoret föreslår även att ändra normalfördelningen i allokeringen i 
pensionsportföljen men det påverkar inte nuvarande strategi utan enbart uppföljningen mot 
jämförelseindex. 
  
En förändring föreslås i avsnittet som handlar om skuldförvaltning och det är att sänka 
maximal tillåten andel låneförfall inom 12 månader från 50 procent till 40 procent för att vara 
något mer restriktiva med tanke på den högre skuldsättningen framöver. Nuvarande 
låneportfölj har ungefär 20 procent förfall de närmsta 12 månaderna och det planeras inte att 
förändras. 
  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun antas. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Revidering finanspolicy för Alingsås kommun efter återremiss 
• §9 KS Revidering finanspolicy för Alingsås kommun 
• Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun med markerade ändringar 
• Reviderad finanspolicy för Alingsås kommun 
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§ 37  2024.502 KS   
Upphävande av policy för ekonomistyrning, efter bordläggning  
Ärendebeskrivning 
Den nuvarande policyn för ekonomistyrning antogs av kommunfullmäktige den 27 november 
2019, § 202. Policyn är relativt kortfattad och redogör i flera fall för saker som redan är 
lagstadgade eller regleras i andra styrdokument.  
  
Det framgår av 11 kapitlet, 1 §, i kommunallagen att fullmäktige ska besluta om riktlinjer för 
god ekonomisk hushållning för kommuner eller regioner. Alingsås kommun väljer att hantera 
detta i det årliga budgetdokumentet där målen för god ekonomisk hushållning framgår samt 
hur dessa ska följas upp regleras. Därmed finns det inget lagkrav på att ha kvar policyn för 
ekonomistyrning.  
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 7 att bordlägga ärendet. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret har i senaste årens risk- och väsentlighetsanalyser noterat att det 
finns en stor mängd styrdokument i kommunen och att det krävs en genomgång av dess 
nytta. Vid en översyn av policyn för ekonomistyrning framgår att de delar som regleras i 
policyn redan omhändertas genom lagstiftning och parallella styrdokument.  
  
Alingsås kommuns reviderade styrmodell antogs av kommunfullmäktige den 6 november 
2024, § 149. I samband med detta gjordes en komplettering kring beskrivningen kommunens 
ekonomistyrning och resursfördelningsmodell, då dessa områden tidigare inte varit tydligt 
beskrivna i styrmodellen.  
  
Kommunens budget fastslår nästkommande tre års ekonomiska ramar för drift och 
investering för nämnderna. Kommunens budget visar också vilka investeringsvolymer som 
gäller för den avgiftsfinansierade verksamheten.  
  
Medelshanteringen regleras genom två andra styrdokument – finanspolicyn och finansiella 
riktlinjer. Delen kring detta i nuvarande policy för ekonomistyrning är därmed överflödig.  
  
Utöver detta tar kommunledningskontoret årligen fram anvisningar till förvaltningarna hur 
budget, uppföljningar och bokslut ska göras på en mer grundlig nivå. 
  
Sammantaget bedömer kommunledningskontoret att policyn för ekonomistyrning har blivit 
överflödig och bidrar till ökad administration då den ska revideras med jämna mellanrum och 
spridas i kommunorganisationen. Kommunledningskontoret föreslår därför att policyn för 
ekonomistyrning ska upphävas. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  
Policy för ekonomistyrning upphävs. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av policy för ekonomistyrning 
• §7 KSAU Upphävande av policy för ekonomistyrning 
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§ 38  2024.495 KS   
Upphävande av hållbarhetspolicyn, efter bordläggning  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 25 september 2019, § 175, Alingsås kommuns policy för 
hållbar utveckling utifrån FN:s Agenda 2030.  
  
Sedan policyn antogs har Alingsås kommun gjort förflyttningar inom hållbarhetsområdet och 
flera parallella styrdokument har antagits vilket sammantaget innebär att policyn kan 
betraktas som överflödig, varför kommunledningskontoret föreslår att den nu upphävs. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 8 att bordlägga ärendet. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Policyn för hållbar utveckling beskriver hur Alingsås kommunkoncern ska arbeta för att hela 
koncernen ska utvecklas hållbart i linje med Agenda 2030 och de globala hållbarhetsmålen.  
  
Kommunfullmäktige beslutade om ny styrmodell den 6 november 2024, § 149. I styrmodellen 
framgår att alla verksamheter kontinuerligt ska arbeta med att analysera resultat och bedriva 
ett aktivt arbete med metoder för ständiga förbättringar, anpassade till respektive 
verksamhets grunduppdrag.  
  
I enlighet med styrmodellen genomför även kommunens nämnder och förvaltningar årliga 
genomlysningar av sina verksamheter i vilka nämnderna analyserar hur dess verksamheter 
bidrar till kommunens mål att bli Sveriges mest effektiva kommun, samt utvärderar 
verksamheternas kvalitet. Genomlysningen ska även bidra till att säkerställa att organisation 
och gränsdragningar är ändamålsenliga, samt undersöka om nämndens arbete kan 
genomföras på ett mer effektivt sätt.  
  
Som en del av kommunledningskontorets arbete med ständiga förbättringar och i enlighet 
med den nya styrmodellen så har kommunövergripande processer och arbetsmetoder inom 
hållbarhetsområdet utvärderats. Vid den här översynen har det framkommit att Alingsås 
kommuns policy för hållbar utveckling utifrån FN:s Agenda 2030 kan anses ha minskat i 
relevans sedan den antogs - inte i fråga om sitt innehåll men så till vida att förhållningssätt, 
kunskap och konkreta åtgärder nu omhändertas på mer ändamålsenliga sätt i kommunen. 
Den kan numera anses vara relativt administrativt krävande, snarare än effektivt och 
funktionellt framåtsyftande. 
Policyn för hållbar utvecklings förhållningssätt är väl etablerat i förvaltningarna och 
omhändertas nu i högre grad i verksamheterna än när policyn antogs. Sedan antagandet har 
även ett antal styrdokument tagits fram som på olika sätt konkretiserar hur kommunen 
arbetar inom de tre dimensionerna av hållbar utveckling och i enlighet med de globala 
hållbarhetsmålen. Kommunens klimatstrategi sätter exempelvis en riktning och ambition för 
miljö- och klimatarbetet och tillsammans med tillhörande handlingsplaner finns idag en 
struktur för såväl genomförande som uppföljning. I nämndernas reglementen finns numera 
även beskrivet att hållbarhet är en del av grunduppdragen.  
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Sedan policyns antagande har även analyser inom ramen för hållbarhetsarbetet genomförts. 
Under 2023 gjordes en Social kompass, en analys över kommunen uppdelad i geografiska 
delområden, vars resultat sen dess spridits kommunövergripande. Förra året genomfördes 
en kompletterande nulägesbild av Agenda 2030, med fokus på alla hållbarhetsmålen och 
dess status i kommunen som helhet. Dessa analyser har bidragit till viktiga slutsatser kring 
hur hållbarhetsarbetet kan struktureras och genomföras effektivt och ändamålsenligt. 
Analyserna kompletterar tillsammans med befintliga styrdokument en konkret grund för 
hållbarhetsarbetet framgent. Därutöver anges utifrån detta också social hållbarhet som en 
särskild inriktning i befintlig budget där det kommer kraftsamlas framåt.  
  
Det pågår även ett utvecklingsarbete inom kommunal hållbarhetsstyrning, tillsammans med 
Alingsåshem och Alingsås Energi, kopplat till EU:s direktiv Corporate Sustainability 
Reporting Directive (CSRD) som innebär högre krav på hållbarhetsrapportering och 
integration av hållbarhet i kärnverksamheten. 
  
Upphävandet av policyn kan också ses som en del av det fortsatta arbetet för att omhänderta 
kommunövergripande beslut och vidareutveckla formerna för arbetet med Agenda 2030 i 
enlighet med KPMG-revisionens rekommendationer. Detta genom att i högre grad koppla 
hållbarhetsarbetet till befintliga processer och strukturer; exempelvis inom social hållbarhet, 
genomlysningar och övergången till en ny styrmodell. Det har också funnits ett behov av att 
tydliggöra förväntningarna på vad som ska följas upp inom ramen för hållbar utveckling, 
vilket nu omhändertas mer effektivt genom andra kommunövergripande styrdokument. 
  
Den samlade bedömningen är att Alingsås kommuns policy för hållbar utveckling utifrån FN:s 
Agenda 2030 kan upphävas utan att det har en negativ påverkan på kommunkoncernens 
förutsättningar att utvecklas hållbart i linje med Agenda 2030 och de globala 
hållbarhetsmålen. De redan pågående processerna i Alingsås kommun och 
omhändertagandet av styrning och ledning inom hållbarhet inom ramen för flertalet andra 
styrdokument bedöms som tillräckligt för att policyns principer ändå kommer efterföljas vid ett 
upphävande. Kommunledningskontoret föreslår därför att Alingsås kommuns policy för 
hållbar utveckling utifrån FN:s Agenda 2030 upphävs 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Kommunstyrelsens arbetsutskott enas om att föreslå kommunstyrelsen att ge 
kommunledningskontoret i uppdrag att göra en omvärldsbevakning om hållbarhetspolicy och 
Agenda 2030, och återkomma med ett förslag om hur Alingsås kommun kan arbeta med 
Agenda 2030.    
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen ger kommunledningskontoret i uppdrag att göra en omvärldsbevakning 
om hållbarhetspolicy och Agenda 2030, och återkomma med ett förslag om hur Alingsås 
kommun kan arbeta med Agenda 2030.    
  
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att upphäva Policy för hållbar utveckling i Alingsås. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av Alingsås kommuns policy för hållbar utveckling 

utifrån FN:s Agenda 2030 
• §8 KSAU Upphävande av hållbarhetspolicyn 
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§ 39  2024.493 KS   
Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun, efter 
bordläggning  
Ärendebeskrivning 
Kommunfullmäktige antog den 27 april 2016, § 102, kvalitetsstrategi för Alingsås kommun. 
Strategin har sin bakgrund i kommunstyrelsens flerårsstrategi 2015–2017 där 
kommunstyrelsen åtog sig att ta fram en övergripande kvalitetsstrategi i syfte att uppnå 
effektiv resursanvändning. Sedan kvalitetsstrategin antogs har flera parallella styrdokument 
antagits som gör dokumentet kan betraktas som överflödigt, varför det föreslås upphävas. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 6 att bordlägga ärendet. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 14 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
I kvalitetsstrategin beskrivs att strategin ska utgöra en central del av kommunens 
gemensamma förhållningssätt i arbetet med kvalitet och resultat. Förhållningssättet består 
följande principer: 

• Alingsåsaren i fokus 
• Dialog och samarbete 
• Engagerade och tydliga ledare 
• Engagerade och delaktiga medarbetare 
• Göra rätt saker på rätt sätt – processorienterat arbetssätt 
• Resultatinriktat förbättringsarbete 
• Basera beslut på fakta 

Vid en översyn av kvalitetsstrategin framgår att dessa förhållningssätt redan är etablerade 
och centrala i parallella processer.  
  
Kommunens verksamheter styrs i första hand av lagstiftning, i vilket flertalet av ovanstående 
förhållningssätt redan finns lagstyrda. Alingsås kommuns verksamheters styrs inom området 
både av övergripande lagstiftning såsom kommunallagen och förvaltningslagen, såväl som 
mer riktad lagstiftning såsom skollagen och socialtjänstlagen. Utöver detta finns även 
nationella riktlinjer och föreskrifter såsom SOSFS (Socialstyrelsens författningssamling). 
  
Alingsås kommun beslutade om ny styrmodell den 6 november 2024, § 149. I styrmodellen 
framgår att alla verksamheter kontinuerligt ska arbeta med att analysera resultat och bedriva 
ett aktivt arbete med metoder för ständiga förbättringar, anpassade till respektive 
verksamhets grunduppdrag. Genom detta ska utvecklingen fokusera mot kommunens 
ambition att bli Sveriges mest effektiva kommun.  
  
I enlighet med styrmodellen genomför även kommunens nämnder och förvaltningar årliga 
genomlysningar av sina verksamheter. I vilka nämnderna analyserar hur dess verksamheter 
bidrar till kommunens mål att bli Sveriges mest effektiva kommun, samt utvärderar 
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verksamheternas kvalitet. Genomlysningen ska även bidra till att säkerställa att organisation 
och gränsdragningar är ändamålsenliga, samt undersöka om förvaltningens arbete kan 
genomföras på ett mer effektivt sätt. 
  
I den ekonomiska handlingsplanen som beslutade av kommunstyrelsen den 11 december 
2023, § 217, gavs kommunledningskontoret i uppdrag att ta fram och implementera en 
kommungemensam metod för ständiga förbättringar. Denna metod syftar till att genom 
medarbetardrivet engagemang utvärdera om arbetsmetoder kan förbättras, förenklas eller 
ersättas. En viktig del av den metod som tagits fram är att undersöka om det går att sluta 
göra vissa moment för att istället fokusera på de delar i arbetet som ger störst effekt. Detta 
ska leda till en ökad kvalitet och en ökad service för medborgaren. Implementeringen av 
metoden planeras till våren 2025. 
  
Dessa processer stöttas av kommunens nya arbetsgivarvarumärke – Nytänkare. 
Arbetsgivarvarumärket nyttjas framförallt för extern kommunikation för att underlätta 
rekrytering. Genom att kommunens medarbetare är nytänkare ska möjligheterna öka att 
rekrytera nya talanger, göra det enklare att skapa långsiktigt engagemang och öka lojaliteten 
hos befintliga medarbetare. Förhoppningen är att arbetsgivarvarumärket ska påverka hur 
kommunens medarbetare agerar i olika situationer och bidra till att kompetens och 
engagemang tas tillvara. Nytänkare har fyra perspektiv – innovation, kvalitetssäkring, 
revidering och effektivitet. 
  
Alingsås kommun har även en medarbetarpolicy, antagen av kommunfullmäktige den 29 
mars 2024, § 36, som beskriver förhållningssätt för medarbetare i mötet med både kollegor 
och medborgare. Policyn betonar att medarbetare ska bry sig och bemöta andra med 
respekt, öppenhet och engagemang. Medarbetare ska genom tillit och öppenhet bidra till 
respektfulla och förtroendegivande möten. Medarbetare i Alingsås ska ta ansvar för sitt 
uppdrag och engagera sig i verksamhetens utveckling, samt vara lojal gentemot tagna 
beslut. Policyn lyfter även ledarskap som en central komponent. Ledarskapet ska vara aktivt, 
tydligt och närvarande. Genom detta ska kommunens chefer skapa förutsättningar för 
öppenhet och delaktighet. 
  
Som stöd för ledarskapet erbjuds chefer utbildning i Utvecklande ledarskap. Utbildningen 
handlar om att ge chefer förutsättningar att vara föredömen som tar ansvar och är förebilder 
utifrån en gemensam värdegrund. Cheferna ska visa personlig omtanke, ge stöd och skapa 
inspiration och motivation som uppmuntrar till delaktighet och kreativitet. Genom utbildningen 
ska chefer få självinsikt och förstå hur ens ledarskap kan påverka andra och därigenom nå 
verksamhetens mål. 
  
Det erbjuds även utbildning till medarbetare i Utvecklande medarbetarskap. Där fokus ligger 
på att utveckla hur medarbetare förhåller sig till arbetsuppgifter, till kollegor och till sin 
arbetsgivare. Syftet med utbildningen är att låta medarbetare tillsammans ta ansvar för de 
resultat som uppnås, för sin arbetsmiljö och för arbetsplatsen som helhet.  
  
Kommunledningskontoret har sedan tidigare tagit fram en kommunövergripande 
kvalitetshandbok som sammanställer det pågående kvalitetsarbetet i kommunen. Handboken 
innehåller även metodstöd för verksamheterna att bedriva ett förbättringsarbete genom att 
fokusera på analys av resultat och måluppfyllelse.  
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Den samlade bedömningen av ovan nämnda arbete är att Kvalitetsstrategin kan upphävas 
utan att det har en negativ påverkan på verksamheternas resultat. De redan pågående 
processerna i Alingsås kommun och den statliga styrningen inom området bedöms som 
tillräckligt för att kvalitetsstrategins principer och förhållningssätt kommer fortsätta efterföljas 
vid ett upphävande. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att upphäva Kvalitetsstrategi för Alingsås kommun. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Upphävande av kvalitetsstrategin för Alingsås kommun 
• §6 KSAU Upphävande av kvalitetsstrategi för Alingsås kommun 
• Kvalitetsstrategi för Alingsås kommun, antagen av kommunfullmäktige 2016-04-27 
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§ 40  2025.018 KS   
Svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning  
Ärendebeskrivning 
KPMG har av revisorerna i Alingsås kommun fått i uppdrag att granska kommunens arbete 
vad avser kompetensförsörjning och kompetensutveckling. Syftet med granskningen är att 
bedöma huruvida kommunstyrelsen bedriver ett aktivt och ändamålsenligt arbete för att 
säkerställa kompetensförsörjning och kompetensutveckling på kort och lång sikt. 
 
KPMGs samlade bedömning utifrån granskningens syfte är att kommunstyrelsen i allt 
väsentligt säkerställt personal- och kompetensförsörjningen på kort och lång sikt. KPMG 
bedömer att kommunstyrelsen delvis vidtagit tillräckliga åtgärder för att hantera 
rekommendationerna från tidigare genomförd granskning.  
 
KPMGs slutsats och rekommendation till kommunstyrelsen är att: 

• Säkerställa att styrande dokument har beslutsinstans och beslutsdatum.  
• Tillse att det finns konkreta och politiskt fastställda mål för kommunens arbete med att 

säkerställa personal- och kompetensförsörjningen. 
• Fastställa strategi för kompetensförsörjning på politisk nivå.  
• Säkerställa att synpunkter från medarbetare som ska avsluta sin anställning fångas in 

i syfte att utveckla verksamheten.  
• Sammanställa och analysera de synpunkter som framförs av medarbetare som ska 

avsluta sin anställning i syfte att skapa underlag för att kunna fatta adekvata beslut 
om åtgärd.  

• Stärka uppföljningen av det arbete som bedrivs i enlighet med strategi för 
kompetensförsörjning. 

  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Granskningen av personal- och kompetensförsörjning är ett viktigt underlag i Alingsås 
kommuns fortsatta utvecklingsarbete där personal- och kompetensförsörjning är ett 
prioriterat område. Utifrån KPMGs granskning ser vi att arbetet med personal- och 
kompetensförsörjning i all väsentlighet är säkerställd men granskningen lyfter samtidigt in 
behov av utveckling inom ett antal områden. 
  

• Säkerställa att styrande dokument har beslutsinstans och beslutsdatum - Åtgärdas 
omgående. 

• Synpunkter från medarbetare som slutar - Det pågår arbete med att automatiskt och 
systematiskt fånga in synpunkter från medarbetare som slutar. Frågan ligger inom 
ramen för det som benämns som "offboarding-processen" och bygger på att det 
digitala organisationsträdet är enhetligt inom organisationen. Under 2025 kommer det 
arbetet att slutföras. 
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De delar som revisionen lyfter avseende politiskt beslut kopplat till personal- och 
kompetensförsörjningen och strategin kräver en mer utförlig förklaring av hur kommunen 
arbetar: Alingsås kommuns övergripande politiskt beslutade dokument relaterat till området 
är "Medarbetarpolicy" ( KF 2023-03-29 § 36). Med medarbetarpolicyn som utgångspunkt 
arbetar organisationen med kompetensförsörjningsstrategin där både kommunövergripande 
och förvaltningsspecifika aktiviteter ingår. Kompetensförsörjningsstrategin ska betraktas som 
ett levande dokument som förändras utifrån de behov som kommunen och förvaltningarna 
möter. De kommunövergripande aktiviteterna beslutas om på KLG 
(Kommunledningsgruppen) och på respektive förvaltnings ledningsnivå om frågan berör den 
nivån. Inom ramen för uppföljningen av aktiviteterna som sker årligen utifrån årshjulet i 
strategin beslutas det om nya aktiviteter, antingen på kommun- eller förvaltningsnivå. Beslut 
om nya aktiviteter tas även löpande utifrån behov.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Att säkerställa att styrande dokument har beslutsinstans och beslutsdatum. 
2. Att säkerställa att synpunkter från medarbetare som slutar samlas in och analyseras 

för att ta fram åtgärder inom ramen för den planerade "offboarding-processen". 
3. Övriga delar som föreslås hanteras genom tjänstemannaorganisationen och befintligt 

arbetssätt. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på granskning av personal- och kompetensförsörjning 
• Granskning av personal- och kompetensförsörjning 
• Missiv - Granskning av personal- och kompetensförsörjning 
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§ 41  2025.176 KS   
Sotningstaxa 2025  
Ärendebeskrivning 
Enligt 3 kap 6 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor kan en kommun föreskriva att avgift 
skall betalas för sotning. Alingsås kommuns nuvarande sotningstaxa antogs av 
kommunfullmäktige 29 maj 2019, § 104 och är i behov av en revidering. Behovet förstärks av 
att en ny upphandling avseende rengörings-/sotningstjänster behöver genomföras under år 
2025, och att sotningstaxan stadgar den prissättning som upphandlade leverantörer har att 
förhålla sig till. 
  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Enligt 3 kap 4 § lag (2003:778) om skydd mot olyckor skall en kommun ”i brandförebyggande 
syfte ansvara för att rengöring (sotning) sker”. Alingsås kommunen har ingen rengörings-
/sotningsverksamhet i egen regi, utan upphandlar leverantörer att utföra uppgiften. Detta är 
också anledningen till att kommunledningskontoret handlägger denna taxa. 
  
Det nuvarande avtalet för rengörings-/sotningstjänster löper ut sommaren 2025, varför en ny 
upphandling behöver genomföras. Kommunledningskontoret anser det vara av betydelse att 
låta kommunfullmäktige avgöra taxenivån före dess att upphandlingen avseende rengörings-
/sotningstjänster genomförs, då ett omvänt förfarande skulle riskera att via upphandlingens 
utfall fastställa avgiftsnivåer stående i strid med kommunfullmäktiges vilja. 
Kommunledningskontoret vill istället låta genomföra upphandlingen med taxan och dess 
avgiftsnivåer som underlag. 
  
Taxans avgifter har inte justerats sedan år 2019 och kan idag därför inte fullt ut anses spegla 
de verkliga kostnaderna för rengöring-/sotning. Det kan i sin tur riskera att leda till tidspress 
med försämrad arbetsinsats som följd; vilket ytterst kan leda till försämrat skydd mot olyckor 
som konsekvens. Vidare riskerar alltför låga avgiftsnivåer leda till svårigheter att få till stånd 
en lyckad ny upphandling av rengörings-/sotningstjänster. 
  
Den nuvarande taxan, från år 2019, kan upplevas vara tämligen detaljerad och tekniskt 
orienterad, och svårbegriplig för invånaren, varför kommunledningskontoret föreslår att 
förenkla taxans struktur genom att istället dela upp den i två avgiftsgrupper: Avgifter för 
rengöring (sotning), småhus, och Övriga avgifter. 
  
I centrum för taxans avgiftskonstruktion står ett timpris. Vidare bygger konstruktionen på att 
olika objektstyper kräver olika tidsåtgång. Därmed följer att de olika objektstypernas avgifter 
varierar.  
  
Kommunledningskontoret föreslår att timpriset bör uppgå till 480 kronor (exklusive moms), 
vilket enligt Sveriges Skorstensfejaremästares Riksförbund (SSR) utgör en genomsnittlig 
nivå i branschen. Kommunledningskontoret har jämfört nivån med GR-kommunerna samt 
med sju andra kommuner/räddningstjänstförbund runtom i Sverige, och finner nivån vara 
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relevant. Kommunledningskontoret konstaterar vidare att indexuppräkning av kommunens 
nuvarande taxa från år 2019 skulle ge ett timpris närliggande 480 kronor år 2025.  
  
Vidare föreslår kommunledningskontoret att den så kallade inställelsetiden sätts till 15,5 
minuter, vilket är samma nivå som i den nuvarande taxan från år 2019; att objektstiden för 
första objekt sätts till 36 minuter; och att objektstiden för varje tillkommande objekt sätts till 
30 minuter. Objektstiderna motsvarar nivåer som har fastslagits i en välrenommerad 
utredning gjord av Umeåregionens brandförsvar år 2024. 
  
Slutligen konstaterar kommunledningskontoret att Sveriges kommuner och regioner (SKR) 
och Sveriges skorstensfejaremästares riksförbund (SSR) samstämmigt uppmanar 
kommunerna att från och med år 2024 knyta sina sotningstaxor till Prisindex för kommunal 
verksamhet (PKV) per oktober månad (SKR: s cirkulär 24:37, från 2024-08-26) istället för 
som tidigare Sotningsindex per april månad (SKR: s cirkulär 2002:83, från 2002-09-12). 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige  

1. Sotningstaxa 2025 fastställs och börjar gälla i samband med avtalsstart för det nya 
avtalet gällande sotningstjänster. 

2. Kommunstyrelsen får för varje kalenderår (avgiftsår) besluta om att justera taxans 
avgifter uppåt maximalt med Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) per oktober 
månad året före avgiftsåret. Nämnden har rätt att avrunda timtaxan uppåt till 
närmaste tiotal kronor. 

 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Sotningstaxa Alingsås kommun 
• Sotningstaxa 2025 

 

 

18



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-03-26  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 42  2024.511 KS   
Svar på motion gällande att förbjuda användning av lustgas på offentlig 
plats - Anton César (S), Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon 
Waern (S)  
Ärendebeskrivning 
Anton César, Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon Waern (S) har till 
kommunfullmäktige den 11 december 2024 lämnat en motion om att förbjuda användning av 
lustgas på offentlig plats. 
  
Motionärerna föreslår följande:  
Att kommunfullmäktige reviderar Allmänna lokala ordningsföreskrifter så att det i dessa 
framgår att lustgas ska vara förbjudet att använda på offentlig plats i Alingsås kommun.  
Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2024. § 191 att lämna vidare motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 10 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret instämmer i att det finns skäl som talar för att lustgas i 
berusningssyfte bör regleras. I den statliga utredningen ”En trygg uppväxt utan nikotin, 
alkohol och lustgas” (SOU 2024:23) framgår detta med en rad förslag som föreslagits. Enligt 
förslaget ska det bli förbjudet att sälja lustgas till någon som är under 18 år och att lustgas i 
övrigt bara får säljas i begränsade mängder eller för användning av näringsverksamhet. 
Lustgas får inte heller säljas om det finns anledning att anta att lustgasen ska användas som 
berusningsmedel. Regeringen har i slutet av februari lagt fram ett lagförslag till Begränsad 
tillgång till lustgas, i syfte att motverka användning av lustgas som berusningsmedel. De nya 
bestämmelserna föreslås träda i kraft den 1 juli 2025. Den som säljer lustgas i strid med 
bestämmelserna i lagen ska dömas för olovlig hantering av lustgas till böter eller fängelse i 
högst sex månader.  
  
Det finns ett antal kommuner som har gjort förändringar i sina ordningsföreskrifter och 
förbjudit lustgasanvändning, som till exempel Uppsala, Nacka, Partille, Malmö och Lidingö. I 
Partille har man inte sett några effekter av beslutet. Frågan är aktuell i flera kommuner och 
det är oklart hur det nya lagförslaget påverkar frågan i andra kommuner. 
  
För att kunna ändra i lokala ordningsföreskrifter ska kommunen anmäla förändringar till 
Länsstyrelsen som avgör om de håller juridiskt: Länsstyrelsen har dock upphävt flera 
kommuners beslut med hänvisning till att förbud varit för breda och omfattande, samt att det 
är oklart hur lustgasanvändning kan störa den allmänna ordningen. 
  
Kommunledningskontoret gör bedömningen att det kan gå att göra ändringar i de lokala 
ordningsföreskrifterna och förbjuda användande av lustgas i berusningssyfte i en tydlig 
geografisk avgränsning, men att det är oklart om Länsstyrelsen godkänner detta. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att den nya lagstiftningen kommer att vara 
verkningsfull när det blir förbjudet att sälja lustgas till någon som är under 18 år och att 
lustgas i övrigt bara får säljas i begränsade mängder eller för användning av 
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näringsverksamhet. Kommunledningskontoret föreslår därför att de lokala 
ordningsföreskrifterna inte ska ändras i dagsläget, utan att den nya lagstiftningen ska få 
verkningskraft och utifrån att det är oklart om ett förbud av användning av lustgas på offentlig 
plats har någon faktisk effekt.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Motionen avslås. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att förbjuda användning av lustgas på 

offentlig plats- Anton César (S), Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon 
Waern (S) 

• §191 KF Motion gällande att förbjuda användning av lustgas på offentlig plats - Anton 
César (S), Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon Waern (S) 

• Motion gällande att förbjuda användning av lustgas på offentlig plats - Anton César 
(S), Rebecka Gustin (S), Leif Hansson (S) och Simon Waern (S) 
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§ 43  2024.314 KS   
Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD)  
Ärendebeskrivning 
Kjerstin Hansson (SD) har till kommunfullmäktige den 4 september 2024 lämnat en motion 
om att anlägga nya ställplatser för husbilar där man mot avgift får tillgång till toalett, dusch 
och diskmöjligheter med mera. Ställplatserna föreslås placeras på Savannen eller Playa 
Mjörn.  
  
Motionären föreslår följande:  
- Att kommunen utreder möjligheten att anlägga nya ställplatser för husbilar i Alingsås. 
Kommunfullmäktige beslutade den 4 september 2024, § 129 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 11 att bordlägga ärendet. 
  
Beredning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i skrivelse den 14 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Frågan om service kopplat till ställplatser för husbilar har varit föremål för utredning tidigare. 
Då har det konstaterats att en sådan anläggning med efterfrågad service samt skötsel 
innebär en förhållandevis hög kostnad. För att få kostnadstäckning kommer en avgift behöva 
vara relativt hög. 
  
Det finns även en problematik i förhållande till kommunens privat drivna campingplatser, som 
troligen kommer att missgynnas om kommunen skulle bedriva likartad verksamhet i ett 
centralt läge.  
  
Kommunledningskontoret föreslår därför att förslaget att utreda nya ställplatser för husbilar i 
Alingsås avslås, och att den typ av service som föreslås istället säkerställs genom befintliga 
campingplatser. För parkering av husbilar kvarstår möjligheten att använda Savannen samt 
ordinarie parkeringsplatser såsom Mjölnaren eller Nolhaga. 
 

Förslag till beslut på sammanträdet 
Anton César (S) föreslår att motionen återremitteras för ytterligare förtydliganden kring 
ställplatser för husbilar. 
  
Mats Bjelkemyr (SD) föreslår att motionen bifalls. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska återremitteras eller avgöras idag och finner att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet. 
  
 

Beslut 
Ärendet återremitteras, för ytterligare förtydliganden kring alternativa ställplatser för husbilar. 
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Expedieras till  
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson 

(SD) 
• §11 KSAU Svar på motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD) 
• §129 KF Motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD) 
• Motion gällande ställplatser för husbilar - Kjerstin Hansson (SD 
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§ 44  2024.510 KS   
Svar på motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna 
Dabolins (V) och Marcus Wallin (V)  
Ärendebeskrivning 
Sanna Dabolins (V) och Marcus Wallin (V) har inkommit med en motion att anordna ett 
funkis-fullmäktige den 11 december 2024. 
  
Motionärerna föreslår att Alingsås kommun ska anordna ett funkis-fullmäktige. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2024, § 190 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret har tagit kontakt med barn- och ungdomsförvaltningen, kultur- och 
utbildningsförvaltningen och vård-och omsorgsförvaltningen i beredningen av ärendet. Rådet 
för mänskliga rättigheter har diskuterat motionen på sitt sammanträde den 19 februari. 
  
Syftet med att anordna ett funkis-fullmäktige är att ge personer med funktionsnedsättning en 
direkt röst i politiska beslut och skapa en bättre förståelse för deras livssituation samt att 
valdeltagandet generellt är lägre bland personer med funktionsnedsättning enligt statistik från 
SCB. 
  
Rådet för mänskliga rättigheter anser att unga och vuxna med intellektuell 
funktionsnedsättning bör integreras mer i de befintliga strukturerna i kommunen, såsom rådet 
för mänskliga rättigheter och ungdomsfullmäktige. Detta syftar till att skapa en långsiktig 
lösning för att säkerställa deras delaktighet och inflytande över tid. Riksförbundet FUB, som 
arbetar för barn, unga och vuxna med intellektuell funktionsnedsättning samt deras anhöriga, 
har redan en representant i rådet för mänskliga rättigheter, där arbetet med dessa frågor 
pågår. 
  
Ungdomar från anpassad grundskola, Nolhaga (årskurs 7–9), samt Alströmergymnasiets 
anpassade gymnasieskola, bör ges möjlighet att delta i ungdomsfullmäktige och skicka 
ledamöter och ersättare, precis som andra skolor i Alingsås kommun. Rektorer på anpassad 
grundskola och anpassad gymnasieskola har tillfrågats, och ett arbete för att göra detta 
möjligt har påbörjats.  
  
Arbetet för att öka valdeltagandet bland personer med intellektuell funktionsnedsättning, där 
valdeltagandet traditionellt är lågt, är också en viktig fråga. Studieförbunden spelar en central 
roll i detta arbete genom att erbjuda kurser och utbildningar inför val till riksdag, region- och 
kommunfullmäktige. Inför tidigare allmänna val har vård- och omsorgsförvaltningen 
samarbetat med studieförbund för att ge brukare möjlighet att ta del av dessa utbildningar, 
samt besöka valstugor. 
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Individuellt anpassat stöd har också erbjudits, och vård- och omsorgsförvaltningen 
samarbetar nära med brukare, gode män och anhöriga för att säkerställa att alla har de 
bästa förutsättningarna för att kunna utöva sin rösträtt. Kommunledningskontoret föreslår 
därmed att motionen kan anses besvarad 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.  
  
Förslag i kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna 

Dabolins (V) och Marcus Wallin (V) 
• §190 KF Motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna Dabolins (V) och 

Marcus Wallin (V) 
• Motion gällande att anordna ett funkis-fullmäktige - Sanna Dabolins (V) och Marcus 

Wallin (V) 
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§ 45  2024.509 KS   
Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - 
Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V)  
Ärendebeskrivning 
Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) har till kommunfullmäktige den 11 december 
2024 lämnat en motion om friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet riktat till Alingsås 
kommuns anställda. Motionärerna föreslår att Alingsås kommun inför en friskvårdssatsning 
med fokus på klimakteriet, där insatser likt de i Partille kommun erbjuds på betald arbetstid. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 11 december 2024, § 189 att lämna motionen till 
kommunstyrelsen för beredning. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 12 att bordlägga ärendet. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 20 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret har mottagit motionen för beredning.  
  
Alingsås kommun förstår vikten av att skapa en inkluderande och stödjande arbetsmiljö för 
alla våra medarbetare. Alingsås kommun arbetar med friskvård utifrån generella insatser 
som syftar till att främja hälsa och välbefinnande för alla medarbetare, oavsett kön, ålder eller 
livssituation. Våra insatser ska vara jämlika och komma alla till del. 
  
När det gäller fysiska eller psykiska tillstånd som inte relaterar till arbetsplats eller 
arbetsuppgifter har Alingsås kommun som arbetsgivare ingen skyldighet att erbjuda 
utbildning till sina medarbetare. Om arbetsgivaren däremot får kännedom om att en 
medarbetare mår dåligt för arbetsgivaren en dialog med medarbetaren om måendet, hur det 
fungerar på arbetet och vilket stöd som behövs. Detta regleras i "Från frisk till frisk", rutinen 
för hur ohälsa och sjukdom kan förebyggas och hanteras i Alingsås kommun. 
  
Flera kommuner i Sverige har gjort vissa satsningar för att öka kunskapen om klimakteriet 
bland sina medarbetare. Detta utifrån hypotesen att information och ökad kunskap om 
klimakteriet kan bidra till ökat välmående och minskad sjukfrånvaro, något som i 
förlängningen även gynnar arbetsgivaren. Kommunledningskontoret bedömer att vissa 
kunskapshöjande insatser inom området skulle kunna bidra positivt till verksamheten. Detta 
utifrån att en stor andel av Alingsås kommuns medarbetare är kvinnor i åldrarna 40–60 år 
samtidigt som kommunen har utmaningar med sin kompetensförsörjning inom vissa 
områden. Det är viktigt att samtliga medarbetare är arbetsföra i så stor utsträckning som 
möjligt. 
  
Under förutsättning att motionen bifalls, planerar kommunledningskontoret att ta fram en 
utbildning om klimakteriet som riktar sig till kommunens chefer och kvinnliga medarbetare i 
åldern 40 till 60 år, för att öka kunskapen och bidra till en mer inkluderande och 
hälsofrämjande arbetsmiljö. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 
Motionen bifalls. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på 

klimakteriet - Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
• §12 KSAU Svar på motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - 

Sanna Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
• §189 KF Motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - Sanna 

Dabolins (V) och Martin Lindberg (V) 
• Motion gällande friskvårdssatsning med fokus på klimakteriet - Sanna Dabolins (V) 

och Martin Lindberg (V) 
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§ 46  2024.474 KS   
Svar på motion gällande att införa detektionsverktyg av 
barnpornografiskt material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) 
och Heidi Hankanen Ängberg (C)  
Ärendebeskrivning 
Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) har inkommit med en motion som 
föreslår att kommunen ska införa detektionsverktyg som kan upptäcka barnpornografiskt 
material på kommunens datorer, samt utarbeta en plan för att hantera upptäcka brott i 
samverkan med polis. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 6 november 2024, § 168 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 29 januari 2025, § 10 att bordlägga ärendet 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 17 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Alingsås kommun filtrerar idag all internettrafik via ett webbfilter, som hindrar sidor inom 
följande kategorier: pornografi, hackning, hat/rasism, vapen, olagliga droger, anonymitets-
tjänster (för att dölja vad man gör på internet), fildelning, inklusive så kallad bittorrent, botnets 
(ett nätverk av datorer som är infekterade med skadlig programvara), spyware, malicious 
websites, phishing, spam och skadlig programvara. Dessa kategorier hämtas från en central 
databas som innehåller kategorisering av fler än fler än 200 000 000 hemsidor. Om sidan 
inte är tillåten enligt definierade kategorier får man ett meddelande om att den är spärrad. 
Sidor kan även ha inbäddat innehåll (exempelvis annonser) som gör att sidan spärras. 
Elever som använder chromebooks med Google drive har också begränsningar i 
Googlemiljön (SafeSearch/Begränsat läge/18-årsgränser med mera). 
  
Kommunledningskontoret har undersökt marknaden och funnit en aktör som erbjuder en 
programvara som kan upptäcka hantering av sexuellt övergreppsmaterial på barn, det vill 
säga misstänkta barnpornografibrott enligt Brottsbalken 16 kap. 10 a §. Programvaran 
används för närvarande av ett 60-tal kommuner. 
  
I programvaran finns en databas med känt och klassificerat övergreppsmaterial. Denna 
databas ligger sparad lokalt på varje dator som har en installation och det innebär att 
bilder/filmer på en USB-sticka som används när datorn är offline kan upptäckas. Om en 
känd/klassificerad fil hanteras så blir det en match mot databasen och en incidentnotifiering 
skickas till de individer/roller inom organisationen som utsetts som incidentmottagare inom 
kommunen. Incidentmottagaren följer sedan den process som beslutats inom kommunen, till 
exempel kontakta polismyndigheten och initiera ett personalärende. Incidentmottagaren 
behöver inte själva titta på bilderna utan skickar en fil direkt till polisen. Återkoppling från 
polisen på ett larm sker normalt redan inom ett dygn. Om polisen går vidare med en 
undersökning så sker en polisanmälan och de går vidare med ytterligare åtgärder. 
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Existerade webbfilter och denna programvara kan komplettera varandra eftersom webbfilter 
blockerar åtkomst till kända webbplatser som innehåller olagligt material, medan 
programvaran identifierar och spårar specifika filer och bilder. Programvaran kan upptäcka 
och förhindra spridning av bilder, även om det inte finns på en känd webbplats. 
  
Programvaran stödjer dock inte chromebooks med Google drive eller Ipad. Det gör att elever 
och de flesta anställda inom förskola och skola inte kan ha programvaran installerad på sitt 
arbetsverktyg. Det återstår då cirka 3000 användare som skulle ha programvaran installerad 
på sin jobbdator. 
  
Vid ett införande av ett detektionssystem måste riktlinjer och rutiner uppdateras för att 
säkerställa korrekt hantering av incidenter, inklusive rapportering till polismyndighet. Det kan 
också krävas anpassning av rutiner för personalärenden, särskilt vid polisanmälan. Det 
behöver även fastställas vilka som ska ha ansvar för att ta emot incidentrapporter, hur 
implementeringen ska genomföras, hur personalen ska informeras samt säkerställa 
samverkan med fackliga organisationer.  
  
För installation och drift av programvaran beräknas en årlig kostnad på cirka 600 000 kronor 
för de cirka 3000 användarna som skulle omfattas av lösningen. 
  
Kommunledningskontoret anser att kommunen bör fortsätta utvärdera och komplettera det 
nuvarande webbfiltret för att ytterligare förbättra skyddet mot olämpligt och olagligt innehåll 
på kommunens datorer. Enligt riktlinjer för informationssäkerhet kan kommunen vid 
misstanke om brott, granska loggar för att säkerställa att lagstiftning och riktlinjer följs. Om 
det finns misstanke om brott kan loggfiler lämnas ut till rättsliga myndigheter utan att konto-
innehavaren informeras. Arbetet med att utbilda personal och göra det lättare att rapportera 
misstanke om olämpligt och olagligt innehåll pågår, och arbetet med att fortsätta utveckla 
rutiner för detta. 
  
I nuläget prioriteras andra åtgärder, då en stor del av personalen för närvarande inte kan 
installera programvaran på sitt arbetsverktyg. När alla medarbetare kan inkluderas i en 
sådan lösning kan frågan återaktualiseras. Kommunledningskontoret kommer att fortsätta se 
över riktlinjer och rutiner för att säkerställa att förebyggande åtgärder vidtas och att olagligt 
innehåll snabbt kan upptäckas. Arbete pågår kontinuerligt, och motionen anses därför vara 
besvarad. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.  
  
Förslag i kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion gällande införande av detektionsverktyg för 

barnpornografiskt material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi 
Hankanen Ängberg (C) 

• §10 KSAU Svar på motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt 
material på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg 
(C) 

• §168 KF Motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt material 
på kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) 

• Motion gällande att införa detektionsverktyg av barnpornografiskt material på 
kommunens datorer - Annika Qarlsson (C) och Heidi Hankanen Ängberg (C) 
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§ 47  2024.515 KS   
Svar på motion gällande att inrätta ett kommunalt barnkonventionspris - 
Amanda Andersson (MP)  
Ärendebeskrivning 
Amanda Andersson (MP) har inkommit med en motion om att inrätta ett kommunalt 
barnkonventionspris den 12 december 2024. 
  
Motionären föreslår att Alingsås kommun ska inrätta ett kommunalt barnkonventionspris som 
skulle delas ut till personer, grupper, föreningar eller verksamheter som arbetar med barn 
och ungdomar i enlighet med barnkonventionen och som bör uppmärksammas för sitt 
arbete.  
  
Kommunfullmäktige beslutade den 12 december 2024, § 192 att lämna motionen vidare till 
kommunstyrelsen för beredning.  
  
Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 5 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
 
Kommunledningskontoret har haft dialog om motionen med rådet för mänskliga rättigheter på 
sammanträdet den 19 februari 2025. 
  
Rådet för mänskliga rättigheter delar ut sedan år 2023, ett pris för att synliggöra goda 
exempel som görs av civilsamhället för att skapa inkludering och motverka utanförskap. Från 
den 1 juni fram till 31 augusti kan vem som helt nominera en förening eller annan 
organisation som med sitt engagemang utfört en insats som främjat mänskliga rättigheter på 
lokal nivå eller i anslutning till Alingsås kommun. Förtroendevalda från kommunstyrelsen 
utgör juryn, som utser en vinnare som prisas med en motivering och 10 000 kronor. 
  
Rådet för mänskliga rättigheter anser att det vore lämpligt att uppmärksamma individer, 
grupper, föreningar och verksamheter som arbetar med barn och ungdomar, i enlighet med 
FN:s Barnkonvention, genom det pris som rådet delar ut, eftersom barns rättigheter är en del 
av rådets arbete. Kommunledningskontoret föreslår därför att motionen kan anses besvarad. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Kommunledningskontorets yttrande antas som kommunstyrelsens eget.  
  
Förslag i kommunfullmäktige 
Motionen anses besvarad. 
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Svar på motion till Alingsås kommunfullmäktige om att inrätta ett  

kommunalt Barnkonventionspris - Amanda Andersson (MP) 
• §192 KF Motion gällande att inrätta ett kommunalt barnkonventionspris - Amanda 

Andersson (MP) 
• Motion gällande att inrätta ett barnkonventionspris - Amanda Andersson (MP) 

 

 

31



Kommunstyrelsens 
arbetsutskott 
Protokoll 
  
2025-03-26  

 

  
 
 

 
    Utdragsbestyrkande 

 

§ 48  2025.181 KS   
Utökning av Lövekulle camping  
Ärendebeskrivning 
Lövekulle camping är en del av besöksnäringen i kommunen och är välbesökt under 
sommarhalvåret, men för liten för att täcka den efterfrågan som finns under högsäsong och 
för att driva den på ett ekonomiskt hållbart sätt. Antalet campingtomter minskade från 92 st 
till 78 st år 2022 efter krav från brandskyddsmyndigheten, pga att de befintliga 
campingtomterna var för små.  
  
Kommunledningskontoret planerar för en utökning av campingen med ca 60 platser och 
byggnation av ett nytt servicehus. 
  
Kommunfullmäktige antog den 15 juni 2022 Planprogram Mjörnstranden, § 141 2021.050 KS 
där den planerade utökning av befintligt campingområde på fastigheten Lövekulle 1:26 är 
inritad. Den föreslagna utökningen blir således en del i genomförandet av planprogrammet 
för Mjörnstranden.  
  
Delar av utökningen ryms inom befintlig detaljplan, DP 47 Alfhem-Lövekulle, inklusive en 
byggrätt som motsvarar storleken på det planerade servicehuset. Övriga delar utgörs av icke 
detaljplanerad mark.  
  
Området omfattas av strandskyddspens enligt kap 7 Miljöbalken (1998:808). Inför beslut om 
utökning har kommunledningskontoret sökt strandskyddsdispens för utökning av 
campingområde och nybyggnation av ett servicehus på befintlig byggrätt. Dispens beviljades 
i bygg- och miljönämnden § 132 2023.148 BMN den 19 december 2023 med stöd av 
undantagsbestämmelserna i 7 kap. 18 c § 4 Miljöbalken. 
  
Länsstyrelsen Västra Götaland överprövade ärendet våren 2024, med upphävde inte den 
beviljade strandskyddsdispensen utan beslutade om ett tillägg av vissa begräsningar som 
garanterar allmänhetens tillträde till platsen den 20 juni 2024 dnr 1189-2024. 
  
Bygglov krävs för anläggandet av campingytor och servicehus. 
  
De vattenledningar och den avloppspumpstation som finns på området har för liten kapacitet 
för att betjäna de nya campingytorna. VA-avdelningen på samhällsbyggnadsförvaltningen 
har sedan tidigare planerat en ny pumpstation för området och dialog sker med dem för att 
kunna effektivisera genom att genomföra båda entreprenaderna samtidigt. 
  
2013 sades det långsiktiga hyreskontraktet med hyresgästen upp med hänvisning till 
kommande planprogram. Sedan dess har hyresgästen ett ett-årigt kontrakt utan möjlighet till 
indexreglering av hyran. I samband med att de nya ytorna står klara behöver ett nytt 
hyreskontrakt upprättas för hela campingområdet. Förslaget från kommunledningskontoret är 
att detta tecknas med befintlig hyresgäst med en hyrestid på 25 år. 
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Beredning  
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 11 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Camping är en stor besöksnäring i Sverige och flest campingnätter har Västra 
Götalandsregionen, med ca 3,3 mn gästnätter per år, vilket är nästan dubbelt så många som 
den näst största regionen Kalmar. 
  
Efterfrågan på campingnätter på Lövekulle camping är större än tillgången. Läget nära både 
fiske, bad och rekreationsmöjligheter med gång-/cykelavstånd till stadskärnan och närheten 
till Göteborg ger goda förutsättningar för en utökning. Statistik från campingen visar att de 
haft en ökning av antalet gästnätter sedan 2021 och att de får avvisa ett stort antal ekipage 
varje dag under högsäsong på grund av platsbrist. Som mest rör det som om 80-90 ekipage 
enskilda dagar, med ett genomsnitt på ca 35-45 ekipage i mitten av juli, ej inbegripet dem 
som inte kunnat göra bokningar via internet. Det finns även efterfrågan på ställplatser för 
husbil i kommunen. 
  
Enligt branschorganisation SCR behöver en camping ha 200-250 campingtomter för att bära 
sig ekonomiskt. Med den planerade utökningen av ca 60 tomter ger det en totalt på ca 140 
campingtomter på Lövekulle camping. Med en utökning av antalet campingtomter skulle 
efterfrågan på ställplatser för husbil troligen minska. 
  
Statistik från Västsvenska turistrådet gjorde 2024 en intervjuundersökning som visade att 
besökare spenderar ca 900 kr/dygn inklusive boende, varav 57 % är restaurangbesök, 
livsmedel, shopping och aktiviteter Med 60 extra campingplatser torde det innebära att 
intäkterna för det lokala näringslivet skulle öka. 
  
Kommunledningskontoret anser att en utveckling av campingområdet är nödvändig för att 
långsiktigt kunna ha kvar camping på platsen, oavsett vem som driver 
campingverksamheten. Om inte campingen går att hyra ut externt på grund av för låg eller 
ingen lönsamhet, kommer det att innebära framtida hyresförluster. Vidare bedömer 
kommunledningskontoret att det finns en efterfrågan på de nytillkommande campingtomterna 
som motiverar den ökade hyreskostnad som tillkommer hyresgästen. Utöver de effekter som 
utökningen har på själva hyresförhållandet bedömer kommunledningskontoret att en 
utökning av campingen högst troligt kommer att befrämja det lokala näringslivet. 
  
För att skapa en långsiktigt hållbar ekonomisk lösning föreslås att ett nytt hyreskontrakt på 
25 år skrivs med befintlig hyresgäst med en hyresnivå som täcker gjorda investeringar. Då 
antalet platser, även efter utökningen inte kommer upp till de av SCR rekommenderade 200-
250 platserna, har hyresgästen planer på att bygga fler stugor på fastigheten för att 
ytterligare öka intäktsmöjligheterna. För att möjliggöra investeringar på kommunens fastighet 
krävs att hyresgästen kan räkna hem denna under en längre period. 
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Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen  
Kommunstyrelsen ger kommundirektören i uppdrag att genomföra den planerade utökningen 
och teckna ett 25-årigt avtal med hyresgästen inför säsongen 2026. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Utökning av Lövekulle camping med nytt hyreskontrakt 
• Utvecklingsplan Lövekulle camping 
• Beslut om överprövad standskyddsdispens för utökning av campingsplats 
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§ 49  2025.138 KS   
Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb 
(SAIK)  
Ärendebeskrivning 
Kultur- och utbildningsnämnden har till kommunstyrelsen inkommit med ärende gällande 
arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb (SAIK). 
  
Kultur- och utbildningsnämnden beslutade den 19 februari 2025, § 11 att föreslå 
kommunstyrelsen att ge kultur- och utbildningsnämnden i uppdrag att teckna ett tioårigt 
arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns AIK med start på avtalsperioden från det att 
beslutet fastställs. 
  
I enlighet med reglemente beslutas ärendet slutligen i kommunstyrelsen. 
  
Beredning  
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i skrivelse den 11 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kultur- och utbildningsförvaltningen har haft fungerande avtal med såväl Alingsåshem som 
Sollebrunn AIK sedan en längre tid tillbaka. Nya arrendeavtal med en avtalstid om tio år 
möjliggör att Sollebrunns AIK ska kunna trygga sin verksamhet på lång sikt.  
  
Samhällsbyggnadsförvaltningen har inget att erinra mot förslaget.  
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 

1. Kultur- och utbildningsnämnden får i uppdrag att teckna ett tioårigt arrendeavtal med 
Alingsåshem med start på avtalsperioden från det att beslutet fastställs.  

2. Kultur- och utbildningsnämnden får i uppdrag att teckna ett tioårigt arrendeavtal med 
Sollebrunns AIK med start på avtalsperioden från det att beslutet fastställs.  
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Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna 

Idrottsklubb (SAIK) 
• §11 KUN - Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb 

(SAIK 
• §12 KUNAU - Arrendeavtal med Alingsåshem och Sollebrunns Allmänna Idrottsklubb 

(SAIK) 
• Tjänsteskrivelse KUN - Uppdrag om att ingå avtal med Alingsåshem och Sollebrunns 

AIK 
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§ 50  2025.163 KS   
Samrådsunderlag rambudget för Göteborgsregionen 2026  
Ärendebeskrivning 
Enligt Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR) förbundsordning ska förbundsstyrelsen 
bereda medlemskommunerna tillfälle att yttra sig över ett samrådsunderlag avseende budget 
för nästkommande period.  
  
Förbundsstyrelsen har översänt förslag till samrådsunderlag inför budget 2026 för GR med 
hemställan om synpunkter från medlemskommunerna. Förslaget är att årsavgiften kvarstår 
oförändrad på 72,64 kr/invånare 2026. 
  
Beredning 
Kommunledningskontoret har i skrivelse den 6 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Kommunledningskontoret har inget att anmärka på gällande det samrådsunderlag inför 
budget för GR år 2026 som GR har översänt. 
  
Årsavgiften till GR beräknas som kronor per kommuninvånare. Årsavgiften per 
kommuninvånare för år 2026 föreslås ligga kvar på samma nivå som åren 2022–2025, det 
vill säga 72,64 kronor per invånare. Enligt samrådsunderlaget från GR som inkluderar 
rambudget för år 2026 uppgår den totala årsavgiften för Alingsås kommun till 3 092 000 
kronor, vilket är en ökning om 13 000 kronor jämfört med år 2025. 
 
Kommunledningskontoret anser att Göteborgsregionens kommunalförbunds förslag till 
budget 2026 ska godkännas. 
 

Beslut 
Förslag till beslut i kommunstyrelsen 
Göteborgsregionens kommunalförbunds (GR) förslag till budget 2026 godkänns. 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Samrådsunderlag budget 2026 Göteborgsregionen 
• § 8 förbundsstyrelsen Göteborgsregionen - Samrådsunderlag rambudget för 

Göteborgsregionen 2026 
• Rambudget för Göteborgsregionen 2026 
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§ 51  2024.530 KS   
Ansökan om planbesked - Alingsås Ladan 5  
Ärendebeskrivning 
En komplett begäran om planbesked har inkommit den 20 december 2024 och kommunen 
ska ge planbesked inom fyra månader angående avsikten att inleda ett planarbete. 
  
Planbegärans syfte är en ändring av detaljplan för att göra ett tillägg av användning, i form av 
handel, på fastigheten Ladan 5. 
  
Beredning 
Samhällsbyggnadsförvaltningen har i skrivelse den 7 mars 2025 lämnat följande yttrande:  
  
Fastigheten ligger cirka 1,7 kilometer öster om Alingsås stadskärna, norr om E20 och söder 
om Säveån. På fastigheten finns idag en befintlig byggnad som rymmer ett företag som 
erbjuder tjänster inom LED-belysning samt ett företag som tillverkar skum-, fiber- och 
polertrissor. Marken norr om bebyggelsen är mestadels hårdgjord och den södra delen av 
fastigheten består av en grönyta som sträcker sig längs med E20. Gällande detaljplan för 
området är A 472 från 1985 som anger användningen småindustri för aktuell fastighet. 
Översiktsplanen anger ingen specifik markanvändning för platsen.  
  
Samhällsbyggnadsförvaltningens generella bedömning är att det finns möjligheter att 
säkerställa en effektiv och hållbar användning av marken inom fastigheten Ladan 5 där 
utvecklingsförslaget ger möjlighet att nyttja befintliga lokaler. För att området inte ska 
konkurrera med stadskärnan och Alingsås övriga handelsområden ska fastigheten däremot 
utvecklas för handel med skrymmande varor. 
  
Nedan följer aspekter som lyfts under beredningen av planbeskedsansökan.  
Enligt kommunens översiktsplan ska stadens centrum behålla, och stärka, sin betydelse för 
olika typer av handel genom att ytterligare etableringar av externhandelsområden för 
detaljhandel och livsmedel undviks. Möjligheten att begränsa användningen till handel med 
skrymmande varor finns om det finns skäl av betydande vikt. Genom översiktsplanens 
strategi om stadskärnan som centrum för detaljhandel anses aktuellt område därav kunna 
prövas för handel med skrymmande varor då dagligvaruhandel, klädbutiker eller annan 
småskalig detaljhandel inte anses lämpliga på platsen. 
Aktuell fastighet ligger i anslutning till E20 vilken är primär led för farligt gods. På 
grannfastigheten, väster om Ladan 5 finns även en drivmedelsstation lokaliserad. I 
planarbetet behöver det säkerställas att varken vägen eller drivmedelsstationen kommer att 
innebära fara för människors hälsa och säkerhet. 
Parkering löses i dagsläget på grannfastigheten Logen 1, och föreslås även göra det vid 
eventuell handelsetablering. Parkering samt trafik till och från fastigheten utreds i 
planarbetet. 
  
I en tidigare genomförd geoteknisk utredning för Borgens gata rekommenderas fördjupade 
utredningar i området. Vid om- eller nybyggnation behöver de geotekniska förutsättningarna 
utredas i samband med planarbetet. 
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För fastigheten är strandskyddet upphävt och vid ändring av detaljplan återinträder det inte. 
  
Avvikelser från begäran är att handel ska begränsas till handel med skrymmande varor.  
  
Utredningar som kan komma att behövas tas fram under planarbetet är parkeringsutredning, 
riskutredning, trafikutredning, geoteknisk utredning samt dagvatten- och skyfallsutredning. 
Vid eventuella markingrepp kan även en miljöteknisk markundersökning behövas tas fram, 
dels med anledning av att plasttillverkning har skett på aktuell fastighet, men även att 
området angränsar till en drivmedelsstation. 
  
Ett planavtal behöver upprättas mellan sökande och samhällsbyggnadsförvaltningen.  
  
En detaljplaneändring bedöms kunna antas under år 2027. En förutsättning för detta är att 
sökanden skrivit under ett planavtal om finansiering av planarbetet senast under 2025. Med 
jämna mellanrum beslutar kommunstyrelsen om en prioritering mellan de olika 
detaljplanerna. Det innebär att tidpunkten för antagande av en detaljplan kan komma att 
justeras. Standardförfarande är lämpligt för kommande planarbete. 
 

Beslut 
Positivt planbesked ges till att inleda ett planläggningsarbete för fastigheten Ladan 5 enligt 
samhällsbyggnadsförvaltningens bedömning med avvikelser enligt ovan. 
 

Expedieras till  
Planenheten 
 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse - Planbesked - Ladan 5 
• Översiktskarta Ladan 5 
• Ansökan om planbesked - Alingsås Ladan 5 
• Bilaga - Situationskarta, Alingsås Ladan 5 
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